
Kronika m ěsta Chodova za rok 1995

„Poněvadž nám není dopřáno dlouho žíti,
zanechejme něco po sobě jako svědectví, že jsme žili.“

Gaius Plinius

Činnost městského úřaduČinnost městského úřaduČinnost městského úřaduČinnost městského úřadu

  Nově zvolená rada jednala na pravidelných jednáních celkem třicetkrát. Rada stanovila přiřa-
zení jednotlivých odborů takto:
- starostovi ing. Janu Smolkovi ekonomický odbor a školství,
- zástupci starosty Josefu Kertészovi odbor správy majetku města,
- členům rady ing. Jiřímu Navrátilovi odbor regionálního rozvoje, Rudolfu Petrlíkovi so-

ciální odbor a Václavu Mazurovi kultura a sport (jsou rozčleněni pod sociální odbor),
- tajemníku úřadu ing. Josefu Horovi byl radou přiřazen správní odbor a živnostenský úřad.

    Na jednáních se řešili záležitosti jednotlivých odborů a komisí. Projednávalo se hospoda-
ření ve městě, rozpočet města, dotace, prodej bytů, bezpečnost, otázky ekologické, školství, 
zdravotnictví a jiné.
    V průběhu roku došlo ke zrušení komise bytové, dislokační a komise výstavby a pro při-
dělování pozemků. Od 1. února byl do funkce vedoucího odboru správy majetku města jmeno-
ván ing. Tibor Hrušovský, tento ukončil k 31. červenci 1995 pracovní poměr. Od 1. září do-
chází ke změně ve funkci vedoucího odboru správy majetku města jmenováním pana Václava 
Krpejše.
    Městské zastupitelstvo jednalo na veřejných zasedáních sedmkrát. Na funkci člena 
městského zastupitelstva rezignoval pan Josef Sobotka a ing. Irena Kulíková. Za pana So-
botku tuto funkci vykonává pan František Králík a za ing. Kulíkovou byl jmenována paní 
Alena Dražná.
    V tomto roce docházelo postupně k propojování jednotlivých pracovišť na počítačovou síť.

Bezpečnost ve městěBezpečnost ve městěBezpečnost ve městěBezpečnost ve městě

Městská policie

    V tomto roce se Městská policie přestěhovala z budovy Městského úřadu do uvolněné bu-
dovy fary, kde přechodně sídlila Policie České republiky. Za pana Černa nastoupil 18.května 
1995 do funkce velitele JuDr. Jan Mikač. Městská policie řešila případy porušování Obecně 
závazných vyhlášek města, dopravní přestupky, rušení nočního klidu, výtržnictví, ¨vandalství 
a hlavně případy toxikomanie. Závažnější případy byly předány Policii České republiky re-
spektive byly s Policií České republiky řešeny společně. V měsíci květnu se uskutečnila pro 



veřejnost akce „Den otevřených dveří“. Od 1. listopadu se na základě novely zákona rozšířily 
pravomoce Městské policie.

Policie České republiky

    V polovině ledna se Policie České republiky přestěhovala zpět do zrekonstruované budovy 
ve Staroměstské ulici. V průběhu roku došlo několikrát ke změně velitele. V rámci Obvod-
ního oddělení Policie české republiky bylo na území města řešeno 69 dopravních nehod. 
V roce 1995 bylo policisty řešeno 405 přestupků různého druhu. Nápad trestných činů činil 
651 – opět se jednalo o trestné činy různého druhu.

Školství a zdravotnictvíŠkolství a zdravotnictvíŠkolství a zdravotnictvíŠkolství a zdravotnictví

Mateřské školy

    Pro rok 1995 zůstal zachován počet předškolních zařízení, sedm mateřských škol. Na druhé 
mateřské škole došlo od 1. ledna 1995 ke změně ve vedení. Po konkurzním řízení nastoupila 
do funkce ředitelky paní Eva Šrédlová. Na této školce dochází ke zrušení speciální třídy pro 
děti s onemocněním horních cest dýchacích. Přesto, že třída byla na této školce zrušena jako 
speciální (kapacita 12 dětí), funguje nadále jako běžná třída s kapacitou 25 dětí. Jsou v ní zařa-
zeny děti 3 – 6 leté s tímto onemocněním a poskytovaná zdravotnická péče je hrazena 
městským úřadem. Vedle poskytované péče v lázních Luhačovicích. Na první mateřské škole 
byla zrušena speciálně logopedická třída z důvodu nízkého počtu dětí v této třídě.

Základní školy

    V roce 1995 působily tři základní a jedna zvláštní školy.

ZŠ Komenského ulice – ředitel Mgr. Pavel Vlasák, zapsáno 612 žáků.
ZŠ Školní ulice – ředitel Milan Kovářík, zapsáno 576 žáků.
ZŠ Husova ulice – ředitel Mgr. Jiří Wolker, k 31. 12. 1995 odstupuje z funkce ředitele,

zapsáno 640 žáků.
ZVŠ Nejdecká ulice – ředitelka Zdeňka Nídlová, zapsáno 91 žáků.

    Žáci se zapojovali do nejrůznějších soutěží: jazykových, přírodovědných, matematické, 
pěvecké, recitační a sportovních. Pro základní školy vyhlásil Městský úřad (sociální odbor) li-
terární soutěž. Pravidelně každý měsíc byly vyhodnocovány nejlepší literární příspěvky a zve-
řejňovány ve Zpravodaji. Starosta města vyhlásil v měsíci září soutěž základních škol „O pu-
tovní pohár starosty města.“ Celá soutěž je složena z 10 dílčích soutěží: přespolní běh Smol-
nickým kopcem, kopaná, vánoční laťka, košíková, recitace, literární soutěž, výtvarná soutěž, 



pěvecká soutěž, atletický čtyřboj a volejbal. V roce 1995 proběhlo zatím pět dílčích soutěží. 
Garantem celé této soutěže se stala Komise pro výchovu a vzdělávání mládeže při Městském 
úřadu.
    Z důvodu nedostatku kvalifikovaných učitelů cizích jazyků nebylo pro školní rok 1995-96 
vyhlášeno přijímací řízení do třetí třídy s rozšířenou výukou cizích jazyků. Ostatní jazykové 
třídy na základní škole v Husově ulici nadále pokračují v své činnosti. V prosince tato škola 
poprvé uspořádala výstavu výtvarných prací žáků v galerii výtvarného oboru ZUŠ.
    Velkým problémem školní mládeže jsou drogy. Na toto téma uskutečnila městská policie 
na všech základních školách v Chodově přednášky. Na stejné téma zprostředkovala ředitelka 
Polikliniky další přednášku pro děti v základní škole v Komenského ulici, kde dětem předná-
šel pan Pilař, sociální asistent Okresního úřadu Karlovy Vary. Pro rodiče a pedagogy předná-
šel MuDr. Beran, psychiatr.

Základní umělecká škola

Školu navštěvovalo 485 žáků. Ve školním roce  1994/95 proběhla soutěž komorních her a 
soutěž v sólovém zpěvu. V okresním kole žáci vybojovali druhé a třetí místo a také čestné 
uznání . Soutěžilo se i v literárně dramatickém oboru, v oblastním kole získal zvláštní cenu za 
použití zástupných rekvizit a scénickou hudbu. V národní soutěži v dětské recitaci získala 
Jana Kapounová diplom a návrh na postup do národního kola. Úspěšní byli také výtvarníci, 
kteří se v soutěži výtvarných oborů umístili na prvním a druhém místě. Škola uspořádala vý-
chovné koncerty pro mateřské školy a zvláštní školu, proběhl  „Kurz tancování a zpívání ro-
dičů s dětmi“. Pravidelně se konaly třídní přehrávky, vánoční koncert žáků i učitelů, absol-
ventský koncert a také dobročinný koncert, jehož výtěžek byl věnován stacionáři. Konaly se 
také výstavy výtvarného oboru: výstava absolventů, výstava „Děti dětem“, výstava prací ze 
soustředění „Soukeník“. Poprvé se uskutečnila společná výstava výtvarných oborů ZUŠ Cho-
dov a ZUŠ Aš v Aši. Zvláštní pozornost si zaslouží koncerty Kruhu přátel hudby, které mají 
v Chodově dlouholetou tradici a v roce 1995 vstoupily do 20.sezóny.
Žáci ze základní umělecké školy se v květnu zúčastnili ozdravného pobytu v Itálii a v červnu 
se žáci výtvarného oboru rekreovali v Soukeníku u Sezimova Ústí. 

Střední školy

Školní areál ve Smetanově ulici město bezúplatně převedlo na Střední odborné učiliště strojí-
renské. Smluvně bylo zajištěno užívání části nemovitosti Obchodní akademií po dobu 50 let.  
Ve školním areálu byl k 30.červnu 1995 ukončen provoz školní jídelny . Do budovy  bývalé jí-
delny se od září přestěhovali studenti dálkového studia Středního odborného učiliště strojíren-
ského. V suterénu se nachází baletní sál patřící ZUŠ.

Dům dětí a mládeže

Děti a školní mládež  měly možnost využít svůj volný čas v Domě dětí a mládeže. Pro zá-
jemce zde pracovaly tyto zájmové kroužky: kopaná, tenis, stolní tenis, pohybové hry, sebeo-
brana, šachy, odbíjená dívek, kick box, karate, bojové umění, nohejbal, aerobik, kondiční cvi-



čení dívek, atletika, počítačové hry, programování, letecký modelář, rybářský kroužek, vý-
tvarný kroužek, jazykové kroužky (němčina, angličtina), hra na kytaru, ruční práce.
Každoročně Dům dětí a mládeže připravuje oslavy Dne dětí. Letos připadly na 3.červen. Pro 
děti byly připraveny různé soutěže a zábavné hry, přehlídky z činnosti Junáků, kynologů, ha-
sičů a karatistů. 
V roce 1995 uspořádal Dům dětí a mládeže letní tábory: Rybářský tábor ve Skalce u Chebu a  
letní tábor v Rožmberku nad Vltavou. V srpnu pak proběhly dva turnusy do Itálie.

ZdravotnictvíZdravotnictvíZdravotnictvíZdravotnictví

Jesle
K 1.lednu 1995 přešlo pod zdravotnictví oddělení jeslí, vedením byla pověřena paní Jana Lo-
skotová. Oddělení se nachází v areálu 2.mateřské školy. 

Poliklinika
Zde došlo k vybudování hřebenové střechy celé budovy. Lékárna Panacea byla ve dnech 
27.7.-5.8.1995 uzavřena. Důvodem byly stavební úpravy interiéru. Důsledkem úprav došlo 
k navýšení výdejových míst, jedno volné a dvě na lékařské recepty.

Dům pečovatelské služby
V Domě pečovatelské služby , který se nachází v ulici U Porcelánky, pracuje sedm pečovate-
lek pod vedením okrskové sestry paní Jitky Jiříkovicové. Pečovatelky poskytují péči 80 sta-
rým občanům z Chodova, Louček a Nového Sedla. Péče je poskytována seniorům , ale také 
občanům dlouhodobě nemocným. V péči je zahrnuta péče o domácnost (úklid, praní prádla), 
péče o osobu (roznáška obědů, nákupy, pochůzky - například k lékaři) a ošetřovatelské úkony 
(převazy, koupání, dávkování léků). Za pečovatelskou službu si občané platí, cena obědů po-
cházejících z Penzionu pro důchodce je částečně dotována Městským úřadem a zbytek si platí 
občané sami.

Stacionář
V měsíci dubnu se pro děti mentálně postižené poprvé uskutečnila čtrnáctidenní rekreace v Ja-
voří na Moravě. Tato výrazná změna, která byla pro handicapované děti zkouškou odvahy a 
sebeovládání, zanechala v jejich vědomí nová tělesná i duševní poznání.



Penzion pro důchodce
V uplynulém roce zde bylo ubytováno 134 důchodců. Mužů 42 s věkovým průměrem 68,2 let 
a žen 92 s věkovým průměrem 72,3 let. Pro důchodce je zde k dispozici prádelna, knihovna, 
rehabilitační místnost a lékařská služba, která však není zajištěna o sobotách a nedělích. Pro 
důchodce je od pondělí do pátku zajištěno vaření obědů. Penzion umožňuje stravování nejen 
pro své důchodce, ale také pro případné zájemce z města. V objektu Penzionu se nachází ob-
chod ses míšeným zbožím a kadeřnictví. Od října v Penzionu pracuje 3.klub důchodců, který 
vede paní Sonja Novotná. Funguje zde také výbor obyvatel, jehož předsedou je pan Milan Jur-
šták. K různým příležitostem (životní jubilea, vánoce, Den matek) jsou pro důchodce připra-
vována kulturní vystoupení žáků mateřských škol a základní umělecké školy. Uskutečňují se 
také taneční večery, tyto si důchodci pořádají sami. Velké problémy má Penzion  s ničením 
objekty zvenčí vandaly a narkomany.

Kluby důchodců
V roce 1995 pracovaly ve městě dva kluby důchodců, od října pak ještě třetí v Penzionu. Pro 
důchodce se pořádaly kulturní vystoupení ke Dni matek,na Mikuláše či o vánočních svátcích. 
Městský úřad zajistil pro důchodce „Podvečer při dechovce“. Sociální odbor také uspořádal 
v roce  1995 celkem pět zájezdů pro nepracující důchodce: do Plzeňského divadla, do Tere-
zína a okolí, na Křivoklát-Koněpruské jeskyně-Žebrák-Točník a dvakrát do Prahy. V předvá-
nočním období došlo k setkání důchodců z Penzionu a obou klubů důchodců s představiteli 
města a Městského úřadu .

Kulturní a společenský životKulturní a společenský životKulturní a společenský životKulturní a společenský život

Kulturní a společenské středisko
V průběhu roku byla pod správu Kulturního a společenského střediska převedena odpověd-
nost za pořádání tržních akcí a poutí. Pod jeho správu byla převedena také Městská galerie. 
V KaSSu se uskutečňovala školní představení , pořady Jeviště bez líčidel, kurzy taneční a spo-
lečenské výchovy, plesy, diskotéky, výchovné koncerty.  Na půdě KaSSu se vyhodnocovali 
nejlepší sportovci Chodova.

Tržní akce, pouti
18.března 1995 – Josefské trhy
30.dubna 1995 -  Čarodějnický jarmark
14.října 1995 – Havelské posvícení
9.prosince  1995 – vánoční trhy

12. a 13. srpna 1995 – Vavřinecká pouť

Oslavy, přehlídky
   V květnu tohoto roku uplynulo kulatých 50 let od ukončení druhé světové války. 1.května 
byly oslavy zahájeny v prostoru před KaSSem projevem amerického velvyslance v České re-
publice a starosty Chodova. K poslechu hrály americké i české kapely, předvedly se mažo-



retky za doprovodu vojenské posádkové hudby a amerického souboru US Army band in 
Europe. Na slavnosti nechyběli američtí veteráni, účastníci osvobozování naší republiky. 
Oslavy ukončil pietní akt  u památníku  na městském hřbitově.

Chodovské letní slavnosti se uskutečnily 1. července 1995. Pořadatelem a organizátorem akce 
byla chodovská Strana podnikatelů, živnostníků a rolníků, FK Stará Chodovská, Spartak Cho-
dov a studio „S“ Karlovy Vary. Na slavnosti nechyběla vystoupení hudebních skupin, své 
představení předvedl chodovský Spolek divadelníků, proběhla volba Miss Chodov, módní pře-
hlídka, byl zahájen 19.ročník „Memoriál bratří Čepilů“ v kopané, vystoupil Kynologický klub 
Chodov, cyklotrial klub Březová  a proběhla ukázka Karate klubu Chodov. Pro diváky byla 
připravena soutěž o ceny.

  Od 15.září do 15.října se pod záštitou prezidenta republiky Václava Havla konal „Měsíc 
Bosny a Hercegoviny v České republice“ . Město Chodov se také spolupodílelo na této akci. 
15.září byla zahájena výstava o Bosně a Hercegovině v Městské galerii a dne 2.října probíhala 
na Malé scéně  KaSSu celoměstská přehlídka činnosti chodovských mateřských škol, základ-
ních škol a základní umělecké školy a zájmových kroužků Domu dělí a mládeže. Na obě akce 
bylo dobrovolné vstupné (vybráno 1572,-Kč), které bylo věnováno fondu na podporu a 
udržení kulturních a vzdělávacích aktivit v Bosně a Hercegovině.

Městská galerie
Obohatila kulturní vyžití chodovské veřejnosti. Chodovští mohli v roce 1995 shlédnout tyto 
výstavy:

1. prodejní výstava bibliografických, grafických listů, knižních kolibříků a porcelánových 
plastik vydaných Nadací Lyra Pragensis. 

2. Svět z ptačí perspektivy aneb letecké snímky měst a městeček Euroregia Egrensis.
3. Výstava absolventů ZUŠ Chodov
4. Fotografická a informační výstava o Bosně a Hercegovině
5. Výstava obrazů akademického malíře Stanislava Nádeníka „Želva nejslavnějším pove-
čeřením“ 

6. Prodejní výstava obrazů Karla Bergera   „Předvánoční zastavení“

Městská knihovna
V průběhu roku se do knihovny přihlásilo 2000 čtenářů, z toho na pobočku ve Staré Chodov-
ské 30 a na pobočku v Chodově 215 čtenářů. Počet čtenářů v roce 1995 poklesl o 390,což 
bylo zapříčiněno uzavřením celé knihovny  na dva měsíce – 28.srpna až 13.listopadu. Kni-
hovna byl uzavřena z důvodu rekonstrukce topení. V roce 1995 také došlo k zavedení počíta-
čové techniky do procesu knihovního fondu. Knihovna uspořádala 23 akcí pro mládež – 12 
soutěží a 11 lekcí bibliografické přípravy. Akcí se zúčastnilo 460 dětí. Nejvíce se četly svazky 
autorů Sheldona, Sidneyho, Javořické, Collinse, Palmera a naučná literatura z druhé světové 
války. U dětských čtenářů  byly nejčtenější Disneyovky a knihy Stanislava Rudolfa.

Koncerty vážné hudby
Pro milovníky vážné hudby se v roce 1995 pravidelně konaly koncerty Kruhu přátel hudby, 
které zajišťovala Základní umělecká škola. V září 1995 tomu bylo 20 let, kdy zahájil svou čin-
nost. Tomuto výročí byl věnován Slavnostní koncert, na kterém  účinkovali vynikající klavíri-



sta Ivan Klánský a houslista Čeněk Pavlík. Společně se zde sešli všichni, co stáli u zrodu 
Kruhu přátel hudby a ti, kteří v jeho činnosti nadále pokračují (paní Lýdie Potužáková , pan 
Zdeněk Vražda, pan Josef Filipek, PhDr. Ilona Juhásová, Erika Hereitová a Eva Vraždová). 
Nechyběli zde  zástupci města, ani již po dlouhé roky pravidelní návštěvníci koncertů. 
1. Gran dueto koncertante – 16.únor – sál ZUŠ
2. Saxofonové kvarteto Bohemia – 16. březen – evangelický kostel
3. Varhanní koncert – 2.duben – katolický kostel sv. Vavřince
4. DAD vokální kvintet Karlovy Vary – 12.květen – evangelický kostel
5. Guarneri trio Praha – 19. září – sál ZUŠ – Slavnostní koncert k 20.výročí KPH
6. Kytarový recitál Štěpána Raka – 19.říjen – evangelický kostel
7. Verner Collegium – 30.listopad – evangelický kostel
8. vánoční koncert – 12.prosinec – evangelický kostel
9. vánoční koncert učitelů – 21. prosinec – evangelický kostel

  V Karlových Varech se uskutečnil 10.prosince Velký benefiční koncert, jehož výtěžek byl 
věnován na obnovu karlovarského divadla. Město Chodov poskytlo finanční částku ve pro-
spěch obnovy divadla.

SPORTSPORTSPORTSPORT
V roce  1995 podporovalo město převážně mládežnický sport .
16.listopadu se na Malé scéně KaSSu slavnostně vyhodnocovali nejlepší sportovci města. 
Hodnoceni byli nejen jednotlivci, ale také kolektivy a trenéři.

mládež-kolektivy:
- starší žákyně Školního atletického klubu
- starší žáci Školního atletického klubu
- družstvo starších dorostenců basketbalového oddílu TJ Spartak

mládež jednotlivci:
- Kamila Janková – tenistka TJ Batesta 
- Jáchym Dutz – fotbalista TJ Spartak
- Vladimíra Konopásková – atletka ŠAK – běh
- Lucie Čepilová – atletka ŠAK – běh
- Lukáš Mergl – atlet ŠAK – běh
- Roman Smolný – atlet ŠAK – koule, disk, kladivo
- Miroslav Pudivítr – atlet ŠAK – koule, disk
- Monika Panenková – atletka ŠAK – běh, překážky
- Stanislav Zuzák – basketbalista TJ Spartak

dospělí-kolektiv:
- oddíl stolního tenisu TJ Batesta
dospělí-jednotlivci:
- Miloš Černý – kick box – DDM
- Adina Hyková – silový trojboj – TJ Spartak
- Hana Takáčová – silový trojboj – TJ Spartak



trenéři kolektivů mládeže:
- Václav Zuzák – basketbal TJ Spartak
- Miloš Volek – atletika ŠAK 
- Milan Kovářík – atletika ŠAK
- Karel Malý – stolní tenis – TJ Batesta

Školní atletický klub
14.prosince proběhlo v Chodově vyhlášení nejlepších atletů ŠAK pro rok 1995. Tohoto slav-
nostního aktu se účastnili olympionička a bývalá světová rekordmanka v hodu diskem Zdena 
Šilhavá, reprezentační trenér Josef Šilhavý a člen výboru ZČ atletického svazu Jacek Přiváné. 
Tento agilní klub úspěšně reprezentuje Chodov na oblastních přeborech i Mistrovství České 
republiky.
Nejúspěšnějšími atlety ŠAK Chodov pro rok 1995 jsou:
- Zdeněk Lidický – jeden z nejlepších vytrvalců ZČ oblasti
- Ivana Zouharová – pětinásobná medailistka z Oblastních přeborů, závodící ve II.lize žen
- Miroslav Pudivítr – 5.místo z  Mistrovství ČR – hod diskem
- Vladimíra Konopásková – mistryně ČR v přespolním běhu
- Roman Smolný – dvojnásobná medailista z mistrovství ČR
- Lucie Čepilová – třikrát stříbrná na Mistrovství ČR
- Kateřina Zástěrová – medailistka z Oblastních přeborů
- Antonín Greschner – medailista z Oblastních přeborů

Ze sportu – úspěchy, postupy, změny

TJ Spartak Chodov 
Basketbalisté zaznamenali historický úspěch – starší dorostenci basketbalu hrají nejvyšší doro-
steneckou soutěž České republiky – I.ligu.

Silový trojboj TJ Spartak
Reprezentace na Mistrovství světa masters v Dánsku, zde závodnice Adina Hyková utvořila 
národní rekord a Hana Takáčová evropský rekord.

FK Stará Chodovská 
Úspěšně reprezentovali klub i město Chodov na halovém turnaji ve Fürthu v SRN, kde vybo-
jovali druhé místo.

Karate klub – kick box
Miloš Černý a Miloslav Fiala se nominovali na Mistrovství světa v kanadském Torontu.

TJ SOU Chodos změnila svůj původní název na ZJ Batesta Chodov. Název je složen ze začá-
tečních písmen sportů, které sdružuje: basketbal, tenis, stolní tenis, asociace sportů pro vše-
chny-ASPV. 



Průmysl, obchod, službyPrůmysl, obchod, službyPrůmysl, obchod, službyPrůmysl, obchod, služby
V polovině roku 1995 došlo ve státním podniku Chodos k zásadní změně v právním posta-
vení. Dle privatizačního projektu zanikl k 60.6.1995 bez likvidace státní podnik Chodos a 
vzniká nová společnost Chodos Chodov s ručením omezeným. Jejími jednateli se stali dosa-
vadní členové vrcholového managementu a společnost převzala veškerá práva a povinnosti 
včetně předmětu činnosti zaniklého státního podniku. Změnou právního postavení nedošlo 
k porušení kontinuity plnění převzatých závazků a zajišťování záměrů v ekonomické restruk-
turalizaci společnosti. Společnost Chodos měla k 31.12.1995 celkem 611 pracovníků.

Chodovská sklárna Chodoglav v roce 1995 snižovala  počet svých zaměstnanců. Postupně do-
šlo k útlumu výroby až k jejímu zastavení. 

Drobné zboží-akciová společnost  zajišťuje zásobování státních i soukromých obchodů. Pro 
maloodběratele byla v objektu otevřena prodejna.

Ve městě vznikaly a také z mnoha důvodů zanikaly některé ze soukromých prodejen a ob-
chodů. Na příklad v Ideálu byla zrušena prodejna elektra a domácích potřeb v přízemí a pro-
story byly upraveny pro provoz několika obchodů – autodílny, kosmetika, hračky, textil, butik 
s módními oděvy, zelenina.  Některé z těchto prodejen během roku opět zanikly. V Merkuru 
se prodejna oděvů a textilu přestěhovala z prvního patra do přízemí, kde vzniklo také květinář-
ství.

Ve městě se rozrostla síť bank. Své filiálky si v Chodově otevřely Kreditní banka v Nádražní 
ulici a Agrobanka v budově bývalé optiky v ulici Staroměstské.

Česká pošta začala využívat výpočetní techniky, což přispělo k usnadnění práce pracovnic u 
přepážek.

Technické služby ukončily k 31.12.1995 svou činnost jako rozpočtová organizace a byly pře-
vedeny na příspěvkovou organizaci města.

Realitní kancelář HUP Servis, Libora a Domino, které zajišťovaly správu bytů v majetku 
města, ukončily dnem 31.12. činnost. 1.října 1995 byla zřízena příspěvková organizace Byt-
servis, která převzala správu bytů v majetku města zaniknuvších  realitních kanceláří. Ředite-
lem Bytservisu byl jmenován pan Emil Dolinský, který přešel z odboru správy majetku města.

Po rekonstrukci části prostoru objektu byla 16.prosince v sauně otevřena posilovna „U kaska-
déra“, která rozšiřuje dosud poskytované služby. Slavnostního otevření se zúčastnil známý he-
rec a kaskadér Zdeněk Srstka.

Budova hasičské zbrojnice byla opatřena novou střešní krytinou. Pro kvalitnější vyrozumění 
zásahové jednotky sboru dobrovolných hasičů došlo ve městě k navýšení počtu ohlašoven po-
žáru. Nová ohlašovna je umístěna na stálé službě Městské policie.

Výstavba ve města, životní prostředí, dopravaVýstavba ve města, životní prostředí, dopravaVýstavba ve města, životní prostředí, dopravaVýstavba ve města, životní prostředí, doprava
V průběhu druhé poloviny roku prováděla Západočeská plynárenská,a.s. v součinnosti s maji-
teli bytů úpravy plynových rozvodů a takzvaného přetryskování plynových spotřebičů v souvi-



slosti se změnou média. Nebezpečný svítiplyn vyl nahrazen zemním plynem, který je bez-
pečnějším médiem a má vyšší výhřevnost. Při této akci město, které stejně jako ostatní maji-
telé bytů hradilo přetryskování a v odůvodněných případech i výměnu plynových sporáků a 
plynoměrů. U nájemníků, kteří městu dlužili na nájemném a službách spojených s nájemným 
vztahem k bytu a přes upozornění dlužnou částku v termínu neuhradili, provedlo město spolu 
s plynárnou bez náhrady demontáž plynových sporáků a plynoměrů. Za zaznamenání stojí, že 
městu byly v hotovosti uhrazeny i mnohatisícové nedoplatky – pohříchu jen někteří nájemníci 
se zalekli možného snížení komfortu bydlení. 

I v roce  1995 pokračovalo město v provádění úprav nejpoužívanějších chodníků, cest a cesti-
ček na bezprašné povrchy. Kromě úprav kratších úseků a různých spojek byla zámkovou dlaž-
bou upravena i velice frekventovaná cesta spojující ulici Revoluční s ulicí Tovární podíl oplo-
cení Drobného zboží. Nově byla tato pochozí komunikace opatřena veřejným osvětlením. Ve 
městě pokračovala firma SPT Telecom,a.s. v pokládání optického kabelu, což spolu s pro-
váděnou rekonstrukcí sekundárních rozvodů tepla a teplé užitkové vody firmou Marservis při-
neslo řadu výkopů s překopů, které nepřispěly k příjemnému vzhledu města. Mnohem rychleji 
a pečlivěji oproti minulým letům byly provedeny terénní úpravy.

Významnou událostí pro město a pro okolní region bylo zahájení zkušebního provozu řízené 
skládky tuhého domovního i průmyslového odpadu na takzvané vintířovské výsypce  v pro-
storu za obcí Vřesová (směrem na Dolní Nivy). Zřizovatele a provozovatelem skládky je 
firma Sater Chodov – sdružení francouzské firmy Groupe Sater Parachini , Sokolovské 
uhelné,a.s., města Chodova a obce Vintířova. Splňuje nejpřísnější evropské normy platné pro 
skládkování nebezpečného odpadu, za který je tuhý domovní odpad považován.

K termínu 31.12.1995 město ukončilo smluvní vztah s firmou Kabel plus, která nesplnila 
smluvní podmínky a neustále zvyšovala  zřizovací poplatek pro jednotlivé nájemníky.  Ke dni 
ukončení smlouvy bylo na systém kabelové televize napojeno 645 domácností. V průběhu 
prosince uzavřelo město smlouvu s firmou Cater Praha, která bude ve výstavbě kabelového sy-
stému pokračovat. 

V roce 1995 se zvýšil poplatek za nájem a služby spojené s nájemným vztahem k bytu. Obe-
cně lze říci, že za posledních pět let se cena bydlení zvýšila takřka třikrát. I tato skutečnost se 
projevuje v soustavně se zvyšující dlužné částce. Jako reakci na tento neuspokojivý stav město 
na sklonku roku vyhlásilo a vyhodnotilo výběrové řízení na vybudování ubytování pro nepla-
tiče a sociálně nepřizpůsobivé občany, které bude na jaře roku 1996 realizováno v prostoru 
pod Železným dvorem směrem na Starou Chodovskou. 

V průběhu roku pokračovalo město v prodeji bytů v majetku města do podílového spoluvlast-
nictví oprávněným nájemníkům, to je těm  kteří mají uzavřenou platnou nájemní smlouvu. 
Pravidla definující podmínky prodeje projednalo městské zastupitelstvo. Zejména z pohledu 
kupujících bylo nejdůležitějším bodem pravidel stanovení ceny domu, kterou zastupitelstvo 
odsouhlasilo ve výši 20% odhadní ceny domu. Cena prodávaného bytu oprávněným nájemní-
kům tak činila dle plošné výměry a stáří domu mezi 50 a 60 tisíci Kč u plošně největších bytů 
1.kategorie 1+3, 1+4.  Prodej bytů v Chodově prováděla firma Renos Sokolov a v roce  1995 
bylo prodáno celkem  647 bytů v majetku města. 



V oblasti dopravy byly v regionu zrušeny některé autobusové i vlakové spoje. Protože Chodov 
je uzlovým místem obou spojů, druhů dopravy, redukce nijak výrazně neovlivnila život ve 
městě.

V závěru roku byl zaznamenán vyšší výskyt lišek. Protože hrozilo nakažení vzteklinou, byl 
početní stav lišek regulován Mysliveckým sdružením v Chodově za asistence strážníků 
Městské policie.
Městské zastupitelstvo přijalo v souvislosti s výskytem háďátka bramborového obecně záva-
znou vyhlášku, kterou byla ve Staré Chodovské stanovena karanténa.

Pohyb obyvatelstvaPohyb obyvatelstvaPohyb obyvatelstvaPohyb obyvatelstva
 K poslednímu dni roku 1995 bylo ve městě registrováno 15 239 obyvatel. Z tohoto počtu bylo 
7 558 mužů a  7681 žen. V průběhu roku se narodilo 180 dětí a zemřelo 87 lidí.  Manželství 
uzavřelo 85 dvojic. Nejstarší občankou města Chodova je paní Augusta Štegová , která se 
2.února dožila 95 let. Paní Štegová bydlí u syna Jiřího Štega v Lesní ulici čp. 417. Trvale 
v Chodově žije od roku 1946.
Začátkem, roku vzrušilo širokou veřejnost zpráva o trestném činu. V Rooseveltově ulici byla 
zavražděna rodina- muž, jeho manželka ve vysokém stupni těhotenství a malé dítě. Díky 
tomu, že druhé dítě bylo ve škole, nebyl počet obětí větší. Dopadení pachatele-chodovského 
podnikatele, způsobilo další tragédii v rodině tohoto pachatele.

Zápis pro kroniku byl schválen radou městského úřadu dne 14.května 1996

Zápis zpracovala a provedla Jana Hrebeňáková, kronikářka od roku 1990.


